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Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap (VAPH)  - Hulpmiddelen en 
aanpassingen (2)

Het Vlaams Agentschap voor Personen met een Handicap geeft tegemoetkomingen voor 
hulpmiddelen en aanpassingen. Deze hulpmiddelen en aanpassingen kunnen een persoon 
met een handicap helpen om activiteiten uit te voeren waarbij hij of zij moeilijkheden 
ondervindt.

In het jaarverslag van het VAPH van 2021 staat te lezen dat er 45.836 gebruikers waren 
van hulpmiddelen en aanpassingen in het jaar 2021. De meeste actieve gebruikers zijn 
tussen 18 en 65 jaar oud.

Op 10 juni 2022 stelde ik schriftelijke vraag nr. 652 over dit onderwerp en in het antwoord 
daarop schreef de minister dat er in 2018 2.217.617 euro restbudget was voor 
hulpmiddelen en aanpassingen, in 2019 ging het om 2.335.472 euro, in 2020 om 
3.234.444 euro en in 2021 om 5.971.540 euro.

1. De restbudgetten voor hulpmiddelen en aanpassingen zijn in stijgende lijn. 

Wat is de reden van die stijgende trend?

2. Is er een reden waarom er in 2021 meer restbudget is dan de andere jaren? Zo ja, 
welke reden?

3. In het antwoord op diezelfde vraag (nr. 652) schreef de minister dat de afwijkingen 
ten opzichte van de begroting worden opgenomen in de uitvoering van de begroting 
VAPH. 

Kan de minister specifiek meedelen waarvoor die restmiddelen worden ingezet?



HILDE CREVITS 
VICEMINISTER-PRESIDENT VAN DE VLAAMSE REGERING, VLAAMS MINISTER VAN WELZIJN, 
VOLKSGEZONDHEID EN GEZIN

ANTWOORD
op vraag nr. 714 van 12 juli 2022
van TINE VAN DER VLOET

1. De stijging van de restbudgetten voor hulpmiddelen en aanpassingen voor 2020 en 
2021 is hoogst waarschijnlijk het gevolg van de Covidpandemie. In het verleden was 
er een constante groei van het aantal aanvragen voor hulpmiddelen en aanpassingen 
en bijgevolg ook in de uitgaven. Die groei is gestopt in 2019. In 2020 en 2021 is het 
aantal aanvragen fors teruggevallen. Door de coronamaatregelen konden de 
multidisciplinaire teams (MDT), die instaan voor de adviesverlening en het doorsturen 
van de aanvragen naar het VAPH, tijdelijk geen huisbezoeken afleggen. Verder kozen 
veel personen ervoor om hun contacten langere tijd te beperken en gingen ze niet langs 
bij een MDT of leverancier. Dit resulteerde in minder aanvragen, minder aankopen en 
een hoger restbudget.

2. Het hogere restbudget in 2021 kan eveneens verklaard worden als een gevolg van de 
Covidpandemie. Personen met een handicap hebben na een goedkeuring twee jaar 
(vier jaar in geval van een woningaanpassing) de tijd om het hulpmiddel aan te kopen. 
De meeste hulpmiddelen worden aangekocht in het jaar na de aanvraag. De aankopen 
uit 2020 zijn voor een groot deel aankopen van hulpmiddelen die aangevraagd werden 
in de pre-coronaperiode. De aankopen in 2021 hebben betrekking op aanvragen uit 
2020 en 2021. Omdat er in 2020 minder aanvragen waren, zijn er bijgevolg ook minder 
aankopen in 2021 en een stijging van het restbudget.

3. De restmiddelen werden niet aangewend. Het VAPH gaat er van uit dat het om 
eenmalige overschotten gaat en dat er post-covid (vanaf 2022) een inhaalbeweging zal 
komen betreffende het aantal aanvragen. 


